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Tájékoztatjuk Önöket, hogy a 2024. évre vonatkozóan a megállapított adómértékek 
nem emelkedtek, új adónem nem került bevezetésre. 

HATÁRIDŐ AZ ADÓKÖTELEZETTSÉG JOGCÍME JOGSZABÁLYI HIVATKOZÁS

Változás időpontjától 
számított 15 napon belül

Telekadó keletkezése, adókötelezettségben 
bekövetkezett változás bejelentése.

Art. 2. melléklet II. A. 4. pont

Március 15. A 2024. I. félévi telekadó, helyi iparűzési adóelőleg 
befizetése.

Art. 3. melléklet II. A 1. a)  pont; 
4. pont

Május 31. A 2023. évi helyi iparűzési adóbevallás benyújtása. 
A vállalkozó által már 2023. évben befizetett adóelőleg 
és a tényleges adó különbözetének esedékessége. 
Az adózó az adóbevallás benyújtásával egyidejűleg fizeti 
meg, illetve a túlfizetést igényelheti vissza.

Art. 2. melléklet II. A
1. a) pont;
3. melléklet II/A
1. c) pont

Május 31. Egyszerűsített adóalap-megállapítás alá történő 
bejelentkezés kisvállalkozó esetén.

Htv. 39/A. § (4) bek. a. pont

Május 31. Egyszerűsített adóalap megállapítása alól történő 
kijelentkezés kisvállalkozó esetén.

Htv. 39/A. § (6) bek.

Május 31. Egyszerűsített adóalap-megállapítást választó adózó 
esetén az adóelőleg fizetési határideje.

Htv. 39/A. § (9) bek.

Szeptember 15. A 2024. II. félévi telekadó, bevételarányos helyi iparűzési 
adóelőleg befizetése.

Art. 3. melléklet II. A. 1. a) 
pont; 4. pont

Változás időpontjától 
számított 15 napon belül

Adókötelezettséggel kapcsolatos változások bejelentése. Art. 18. §.

Gépjárműadóval kapcsolatos feladatokat a Nemzeti Adó és Vámhivatal látja el 2021. január 1-jétől. A gépjárműadót a ko-
rábbi évektől eltérően 2024. április 15-ig egy összegben kell megfizetni a NAV-nak.  A 2020. december 31. előtti időszak-
ban kivetett és még fennálló gépjárműadó-tartozást Herceghalom Község Önkormányzata felé kell megfizetni. 

Magyarázat:
Art.: 2017. évi CL. törvény az adózás rendjéről

Htv.: 1990. évi C. törvény a helyi adókról
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HISZEK AZ ÖSSZEFOGÁS ÉS AZ EGYSÉG EREJÉBEN

Rendhagyó módon indult ez az év is. Gondoltuk-e ezt más-
hogy? Hozzászokhattunk, hiszen a ciklus minden évében 
valami újszerű, valami nehéz és megoldandó ügy lépett 
be közösségünk életébe. Volt világjárvány, veszélyhelyzet, 
szomszédunkban dúló háború -jelenleg is-, energiaválság stb. 
De mindezt közösen megoldottuk, úrrá lettünk a problémá-
kon. Megyünk tovább és elmondhatjuk: vettük az akadályo-
kat. Közösen. Mert csakis együtt, összefogással lehet fontos 
ügyekben sikert aratni. 
Sajnos az összefogásnak nem kedvez a kampányidőszak. 
Tudjuk már a helyhatósági és EP választások dátumát: 2024. 
június 09. vasárnap. Igen. És a kampány elindult. Az egységes 
fellépés mentén megjelennek a sértettséget hordozók, vagy 
politikai pecsenyéjüket sütögetők, vagy azok, akiknek nem 
érdeke az összefogás. A marakodásból és az önzésből még 
soha nem keveredett ki jó! Itt és most a legfontosabb, hogy 
megfogalmazzuk azt a jövőbe mutató közös akaratot, mely a 
település teljes egészének szándékát és hozzáállását tükrözi. 

E röpke másfél hónap alatt a herceghalomiak életében sok 
fontos dolog történt. Elsőként szeretnék egy csodálatos ered-
ményről beszámolni: Révész Bulcsú junior világbajnok lett!
Ezzel történelmi magyar sikert aratott és mi herceghalomiak 
nagyon büszkék vagyunk rá, hiszen Bulcsú köztünk nőtt fel 
és a mai napig Herceghalom az otthona. Herceghalom Község 
Önkormányzata támogatta Révész Bulcsút a 2023-as évben, 
lehetőséget teremtve az eredményes versenyzéshez.
A 2024-es költségvetés beterjesztése elfogadásra került. Így 
a következő hónap a „finomhangolásokról” szól, és az éves 
beruházások meghatározásáról. Elmondhatjuk, hogy Her-
ceghalomnak stabil költségvetése van és lesz ebben az évben 
is. Nagy gondot fordítunk a település színvonalas működteté-
sére. Az intézményi, önkormányzati és hivatali dolgozók bére 

emelkedni fog, mert mi megbecsüljük dolgozóinkat! Fontos 
megjegyeznem, hogy a képviselői és alpolgármesteri tiszte-
letdíjak nem változnak, a polgármester bére, juttatása sem. 
A polgármester bére maradt a korábbi, havi nettó 514.000 Ft. 
Költségvetési szinten is reagálunk a ma kihívásaira: az óvodai 
és iskolai szakszolgálatokra több pénzt adunk! 
A TOP Plusz pályázatokkal ebben az évben is tovább folytatjuk 
a csapadékvíz-elvezetés projektet, illetve az óvoda központi 
épületét is korszerűsítjük, felújítjuk. Szeretnénk folytatni az 
utak aszfaltozását és az 1-es főút zajhatásainak csökkentését. 
Mindannyian kerülhetünk olyan élethelyzetbe, szociálisan 
rászorulókká válhatunk. A bajban az önkormányzat eddig is, 
és a 2024-es évben is segítő kezet fog nyújtani a herceghalo-
miaknak.

A Panattoni beruházásról, a megtartott fórumokról több 
cikkben számolunk be e lap hasábjain. Idestova két éve tár-
gyalunk a Panattoni cég képviselőivel. A két év alatt kőkemé-
nyen harcoltunk a település érdekében és kerestük a megol-
dást arra, hogy a beruházás a herceghalomiak életét a lehető 
legcsekélyebb mértékben befolyásolja negatívan.
A megbeszéléseken kikristályosodott, hogy településünk 
számára a legkedvezőbb megoldásnak az tűnik, ha a tervezett 
logisztikai beruházás átkerül az M1 autópálya másik, azaz 
északi oldalára, az M1, a 102 sz. főút és a zsámbéki közigazga-
tási határ által közrezárt területre. E terület jelenleg a Magyar 
Állam tulajdona, de tárgyalások folytak az állami tulajdonú 
területnek az önkormányzat számára történő átadásáról, an-
nak érdekében, hogy azon valósulhasson meg a Panattoni Kft. 
tervezett logisztikai parkja. A Helyi Építési Szabályzat módo-
sítását a kijelölt, cserélni kívánt területekre megkezdtük.
Én a herceghalomiak mellett állok, az Önök érdekeit képvise-
lem ez esetben is.

Csizmadia Zsuzsa
polgármester

Tisztelt Herceghalomiak!

HercegHalomI Hírmondó • megjelenik 1000 példányban havonta, ingyenesen.
Kiadja: Herceghalom Község Önkormányzata
Tel.: +36 23 530 560 • e-mail: herceghalomi.hirmondo@gmail.com • www.herceghalom.hu
Felelős szerkesztő: Székely Dániel | Fotók: Kristóf István
ISSN: 2063-0778 | nyomdai munkák: cordoba nyomda Kft.
Hirdetésfelvétel: herceghalomi.hirmondo@gmail.com címen, vagy személyes leadás a Polgármesteri Hivatalban. 
(Gesztenyés út 13.) Lapzárta minden hónap 1. napja. A hirdetések tartalmáért a Kiadó nem vállal felelősséget.
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A KövetKező átteKINtéS A LeGFoNtoSAbb KépvISeLő-teStüLetI hAtározAtoK rövID, 
Nem Szó SzerINtI öSSzeFoGLALójA. A réSzLeteS eLőterjeSztéSeK éS A jeGyzőKöNyveK 
A hoNLApoN eLérhetőeK.

Herceghalom Község Önkormányzata 
Képviselő-testületének február 6-ai 
ülésén hozott döntései

2. A képviselő-testület Szervezeti- és Működési Szabályza-
táról szóló önkormányzati rendeletében módosította a Pol-
gármesteri Hivatalnál foglalkoztatottak létszámát – a pol-
gármester és a jegyző kivételével - 11 főről 10 fő teljes állású 
foglalkoztatottra. A Hivatalnál szereplő 1 fő takarító és 1 fő 
karbantartó státusz a jövőben az önkormányzatnál szerepel, 
valamint a pénzügyi vezetői státusz nevesítésre kerül.

3. A herceghalomi köztemető üzemeltetése 2023. évi beszá-
molójának tárgyalásakor az üzemeltető részéről felvetődött 
az igény a temetőre vonatkozó díjak felülvizsgálatára, tekin-
tettel a megnövekedett költségeire.
A rendeletben a díjak egységesen 15%-kal kerültek emelésre 
az ezer forintra történő kerekítés szabályait figyelembe vé-
ve. A díjak utoljára 2022. év júliusától kerültek módosításra.

4. A képviselő-testület az Iharos Kft-nek a herceghalomi te-
mető 2023. évi üzemeltetéséről szóló beszámolóját elfogadta.

5. A belső ellenőr javaslatára az étkezési díjakról szóló önkor-
mányzati rendeletbe bekerült a díjak megfizetésének módjá-
ra és idejére vonatkozó rendelkezés.

6. A képviselő-testület úgy határozott, hogy az intézmé-
nyi átszervezés következtében létrejött Herceghalomi Sán-
dor Móric Községi Könyvtár, Egyházi Közösségi Ház részére 
7.000.000,- Ft fedezetet biztosít az önkormányzat 2024. évi 
költségvetési rendeletének elfogadásáig a munkabérek, ren-
dezvények, egyéb felmerülő kiadások céljára.

7. A képviselő-testület felülvizsgálta a Herceghalomi Polgár-
mesteri Hivatal és a gazdasági szervezettel nem rendelke-
ző Herceghalmi Csicsergő Óvoda költségvetési szervek kö-
zötti munkamegosztás és felelősségvállalás rendjéről szóló 
munkamegosztási megállapodást és úgy döntött, hogy an-
nak módosítására nincs szükség.

1. A képviselő-testület az önkormányzat 2024. évi költség-
vetésének beterjesztését elfogadta és az alábbi prioritásokat 
határozta meg:

• Óvoda központi épület korszerűsítése-bővítése /fűtés, 
terasztető, terasz, játszóudvar, belső terek korszerűsítése, 
átépítése, aljzatcsere és egyes nyílászárók cseréje stb. 
/TOP Plusz pályázat/

• Csapadékvízelvezetés- Akácos út átereszek, útkapcsolatok 
csere + pótmunkák /TOP Plusz pályázat/

• Liget utcai játszótér felújítása /MFP pályázat? + önrész/
• Szilárd burkolattal nem rendelkező belterületi utak 

leaszfaltozása (Sándor Móricz tér, Kozáromi út- szakasz)
• Szilárd burkolattal rendelkező belterületi utak felújítása 

(Árvalányhaj utca- szakasz, Liliomlejtő utca-szakasz)
• Kozáromi út-Sándor udvar megközelítésére gyalogút 

kialakítása
• 1-es főút kopóréteg cseréje
• Ivóvízellátás
• Sportöltöző felújítása, kemence környékének fejlesztése 
• Tornacsarnok öltözőinek felújítása 
• Iskola fejlesztése
• Közvilágítás: futókör, Móric-ligeti játszótér, 

Árvalányhaj utcáról vasút felé vezető gyalogút 
• Óvoda fűtéskorszerűsítés / + egyéb intézményi 

fű tés korszerűsítés/
• Új sírkert kialakításának elindítása,
• Kamerarendszer bővítése
• Kiserdő funkciójának meghatározása és rendszeres 

karbantartása
• Településközpont – tervpályázat kiírása
• Fásítási program
• Csapadékvíztárolók beszerzése lakosság részére
• Községrendezés: használt gépjármű vásárlása
• Településfejlesztési koncepció felülvizsgálata
• Szolgáltatóház létrehozása
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Jóváhagyta továbbá a Herceghalomi Polgármesteri Hivatal és 
a gazdasági szervezettel nem rendelkező Herceghalomi Sán-
dor Móric Községi Könyvtár, Egyházi és Közösségi Ház (mint 
a Herceghalom Községi Könyvtára jogutódja) költségvetési 
szervek közötti munkamegosztás és felelősségvállalás rend-
jéről szóló munkamegosztási megállapodást. 

8. Ezen az ülésén döntött a Képviselő-testület Herceghalom 
Község Integrált Települési Vízgazdálkodási Tervének elfo-
gadásáról is.

9. A képviselő-testület úgy határozott, hogy a strandröplab-
da pálya 2024. évi karbantartásával és a strandröplabda pá-
lya kivitelezésével kapcsolatos pótmunkák utólagos elszá-
molására az ÖTKEREK-S Kft. kivitelező javára 571.200,- Ft + 
ÁFA, azaz bruttó 725.424,- Ft-ot biztosít.

10. A képviselő-testület úgy döntött, hogy az önkormány-
zat 100%-os tulajdonát képező Herceghalomi Községfej-
lesztési Kft. részére a Herceghalom 442 helyrajzi számú 
5 ha 3598 m2 alapterületű ingatlanra vonatkozó teljeskö-
rű engedélyezési és kiviteli tervek elkészíttetése céljából 
nyújtott 12.800.000,- Ft + ÁFA = 16.256.000,- Ft tagi köl-
csön visszafizetésének határidejét 2024. december 31. nap-
jára módosítja.

11. A Herceghalomi Községfejlesztési Kft. felügyelőbizott-
sági tagjának a képviselő-testület 2024. február 15. napjá-
tól határozatlan időtartamra dr. Petrik Pétert, Róka Pétert 
és Hargitai Ádámot választotta meg. A Herceghalomi Kö-
zségfejlesztési Kft. felügyelőbizottság tagjai díjazásban nem 
részesülnek.

12. Herceghalom Község Önkormányzatának a tulajdonában 
álló Herceghalom, 321/407 hrsz-on található D/1 szám alatti 

bérlakás belső felújításával és az önálló rendeltetési egység-
hez tartozó terasz 16 mm-es polikarbonát fedésével valamint 
burkolásának javításával a képviselő-testület az Adrup Kft.-t 
bízta meg 4.316.200,- Ft + ÁFA, azaz 5.481.574,- Ft értékben.

13. A képviselő-testület úgy határozott, hogy „A Csicsergő 
Óvoda felújítása és bővítése Herceghalmon” című építéssel 
kapcsolatos projekt informatikai eszközbeszerzésével a GOV-
INFO-KER Kft-t bízza meg 686.000,-Ft + ÁFA = 871.220,- Ft ér-
tékben. Az 1. pontban foglalt beszerzésre a fedezetet a TOP-
PLUSZ-3.3.1-21-PT1-2022-00064 számú pályázati keret ter-
hére biztosítja.

14. A képviselő-testület hozzájárult, hogy a tulajdonában ál-
ló, Herceghalom 220/18 hrsz.-ú ingatlanon található sportöl-
töző épületében a Herceghalom Szabadidő és Sportegyesület 
(2053 Herceghalom, Gesztenyés út 36.) felújítási munkálato-
kat végezzen a ProFilii Alapítvány által nyert támogatásban 
(10.000.000,- Ft) foglalt műszaki tartalommal. A kivitelezés 
megvalósításához további bruttó 15.163.437,- Ft-ot az önkor-
mányzat a 2024. évi költségvetési rendeletében biztosít.
A képviselők további 500.000,- Ft keretösszeget biztosítottak 
a munkálatok műszaki ellenőrzésére.

15. A képviselők – a civil szerveződés indítványára – úgy 
döntöttek, hogy a Herceghalom 440/5 hrsz.-ú ingatlanon 
tervezett logisztikai központ megépítésével kapcsolatos 
előzetes közlekedési hatástanulmány elkészíttetéséről szó-
ló döntést elnapolják és további árajánlatok beérkezését kö-
vetően, rendkívüli képviselő-testületi ülés keretében fogják 
azokat megtárgyalni. 

16. A képviselő-testület a háziorvos, a házi gyermekorvos, a 
védőnők, valamint a fogorvos 2023. évi szakmai munkájáról 
szóló tájékoztatóját tudomásul vette.



www.herceghalom.hu

6 | önkormányzat

17. A képviselők úgy döntöttek, hogy hétköznaponként 8–16 
óra között a sürgősségi orvosi ellátást az Inter-Ambulance 
Zrt-vel, illetve Biatorbágy Város Önkormányzatával köten-
dő háromoldalú megállapodás keretében 5 hónapos időtar-
tamra biztosítja.
A két településre (Biatorbágy és Herceghalom) felmerülő havi 
bruttó 2.796.000,- Ft lakosságszám-arányosan kerül megfi-
zetésre. Az ellátás keretében 1 mentőorvos vagy 1 mentőtiszt 
és 1 fő mentőtechnikus gépkocsivezető teljesít mobil vonuló 
szolgálatot.

18. Felsőoktatási ösztöndíjban részesülők első féléves mun-
kájáról szóló beszámolókat a képviselő-testület megvitatta 
és elfogadta. Az ösztöndíjasok számára a 2023/2024. tanév 
második félévére 15.000,- Ft/hó ösztöndíjat állapított meg.

19. Elfogadták a képviselők a polgármester 2023. évi szabad-
ságának felhasználásáról szóló beszámolóját, továbbá jóvá-
hagyták a 2024. évi időarányos szabadságolási ütemtervét.

20. A Képviselő-testület a Herceghalomi Polgármesteri Hi-
vatalban 2024. július 22-től 2024. augusztus 23-ig (5 hét), to-

vábbá 2024. december 23-tól 2025. január 03-ig (5 munkanap) 
igazgatási szünetet rendel el. Az igazgatási szünet a Herceg-
halomi Polgármesteri Hivatalban foglalkoztatott valameny-
nyi köztisztviselőre és munkavállalóra kiterjed. Az igazgatá-
si szünet időtartama alatt a Hivatal ügyeletet tart.

21. Döntés született arról is, hogy a jövőbeni lakóterület-
szabályozásnál az alábbi hatályos Helyi Építési Szabályzat 
szerinti lakóterületi építési övezetek kialakítását részesíti 
előnyben a Képviselő-testület: Lke-10, Lke-14, Lke-15, Lke-
16 jelű Kertvárosias családiházas építési besorolási övezetek.

22. Zárt ülés keretében a Képviselő-testület arról is határo-
zott, hogy 2024. évben a „Herceghalomért Díj”-at mely her-
ceghalomi lakosnak adományozza. A díjjal járó 100.000,- Ft 
jutalom összegét a 2024. évi költségvetés terhére biztosítja.
A díjjal járó oklevelet és emlékplakettet a Március 15-i ünnep-
ségsorozat keretében a polgármester adja át. Amennyiben az 
átadás külső okok miatt (veszélyhelyzet, díjazott egészség-
ügyi állapota, stb.) Március 15-én nem lehetséges, a képvi-
selő-testület egyedi döntéssel határozza meg az akadályozó 
tényező megszűnését követően a díj átadásának időpontját.

jogszerű volt a felmentés
Tisztelt Herceghalomiak!
Tájékoztatom Önöket, hogy Kovács Judit korábbi jegyző közszolgálati jogviszonyából történt felmentése okán mun-
kaügyi pert indított Herceghalom Község Polgármesteri Hivatala ellen. A Fővárosi Ítélőtábla 1.Kf.700.096/2023/11. 
számú ítéletével – immár jogerősen- kimondta, hogy Kovács Judit felmentésére irányuló munkáltatói döntésem 
helytálló és jogszerű volt. Az ügy azért fontos, mert a jegyzői munkáját nem megfelelően ellátó – amit a belső ellenőr 
is megállapított – Kovács Judit igen nagy összegű végkielégítés – 24 havi illetményének megfelelő átalány-kártérí-
tés- megfizetését kérte. A másodfokon eljáró Ítélőtábla az ügyre most tett pontot, így Kovács Judit felmentése teljes-
séggel jogszerű volt. Sokmillió forint közpénz kifizetésére sem kerül így sor, tehát 14.875.200,- Ft-ot takarítottunk 
meg a költségvetésnek.
A volt jegyző asszony felmentése 2020-ban történt. Mind az elsőfokú ítélet, mind a másodfokon eljáró Fővárosi Íté-
lőtábla nekünk adott igazat.
A magam részéről az ügyet lezártnak tekintem. Kovács Juditnak ezúton is jó egészséget kívánok! 

Csizmadia Zsuzsa, polgármester

megszületett
csáktornyai Vivien és Flórián dávid kislánya, 
Kamilla

Isten éltesse őt!
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Lakossági tájékoztató a hulladékgyűjtést 
2024. január 1. után érintő változásokról

A MOHU 6 régiót hozott létre és pályázat útján jelölt ki ré-
giókoordinátorokat az élükre. Herceghalom település az 
Észak-Dunántúli Régióba tartozik.
2023. decemberében, a helyileg illetékes régiókoordinátor, 
az NHSZ Vértes Vidéke Nonprofit Zrt., a MOHU MOL Zrt. jó-
váhagyásával, kihirdette, mely településeken, mely cégek-
kel szerződik a hulladékgyűjtési feladatok ellátására. 
2024. január 1-től Herceghalom településen a Collect Viridis 
Kft., mint Régió Koordinátori Közreműködő végzi a lakos-
sági hulladékgyűjtést.
A Collect Viridis Kft. bicskei telephellyel és a Zöld Bicske 
Nonprofit Kft-től átvett emberállománnyal kezdte meg a 
szolgáltatást. Remélhetőleg az ügyfelek nem érzékelnek 
semmi negatívumot a szolgáltatóváltással kapcsolatban, 
ugyanakkor gazdasági és környezetvédelmi indokok mi-
att, illetve egy országosan egységes szolgáltatási tartalom 
kialakítása céljából, Herceghalom településen a következő 
változásokra kell felkészülnie a lakosságnak:  
-	 Az	eddigi	heti	rendszerességű	szelektív	hulladékgyűj-

tés kétheti rendszerességgel, de továbbra is mennyiségi 

korlátok nélkül fog történni. Ennek fő oka, hogy a MOHU 
idei évtől bevezeti a betétdíjas (DRS) rendszert, ami a mű-
anyag, fém és üveg palackok visszaváltása miatt várhatóan 
csökkenteni fogja a szelektív hulladékok mennyiségét.
-	 A	zöldhulladékok	begyűjtése	az	eddigiekhez	képest	
gyakrabban, kétheti rendszerességgel fog történni. A 
tavalyi adatok szerint a Herceghalom településen keletke-
ző zöldhulladékok mennyisége ezt indokolttá teszi.
Kérjük a Tisztelt Lakosságot, hogy a kiküldött hulladék-
naptárból, vagy az alábbi elérhetőségeken tájékozódjanak 
a részletekről és az aktualitásokról:
Collect Viridis Kft.
Web:  www. collectviridis.hu
Tel:  +36/22-350-111
Ügyfélszolgálat: 2060 Bicske, Szent István út 1-3.
e-mail: ugyfelszolgalat@collectviridis.hu
 info@collectviridis.hu

MOHU MOL Zrt.
Web: www.mohu.hu

2023. júLIuS 1. NApjátóL A mohu moL huLLADéKGAzDáLKoDáSI zrt., mINt KoNceSSzIóS 
tárSASáG, LátjA eL A moL Nyrt. áLtAL 35 évre meGNyert huLLADéKKezeLéSI KoNceSSzIó 
FeLADAtAIt, éS IráNyítjA , öSSzeFoGjA A mAGyAr huLLADéKGAzDáLKoDáSt. íGy Az 
öNKormáNyzAtoK áLtAL KorábbAN meGKötött KözSzoLGáLtAtóI SzerzőDéSeK IS 
meGSzűNteK.
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Az új ügyeleti rendszerről

Ez a herceghalomiaknak azt jelenti, hogy hétköznap 16 
órától másnap reggel 8-ig, valamint hétvégén és ünnep-
napokon 0-24 órában a háziorvosi ügyelet Biatorbágy he-
lyett innentől Budakeszin lesz. Cím: Budakeszi, Fő u. 179.
Az új egységes háziorvosi ügyeleti telefonszám 1830!
Ha bizonytalan abban, hogy panaszával hová fordulhat, 
hívja ezt a számot. A diszpécser kikérdezi és eldönti, hogy 
a legközelebbi háziorvosi ügyeletre irányítja, vagy kiküldi 
önhöz az ügyeletet, vagy egyből mentőt küld. Akut életve-
szély (pl súlyos baleset, mellkasi fájdalom, hirtelen fulla-
dás, eszméletlen beteg, újraélesztés, stb) esetén továbbra 
is a 112 értesítendő.
Budakeszin az orvosi ügyelet vegyes, tehát felnőtteket és 
gyermekeket is ellát. Azonban tudni kell, hogy itt nem 
gyermekorvosok ügyelnek. Érden lesz külön gyermekor-
vosi ügyelet, ahol gyermekgyógyászok dolgoznak. Ez egy 
új lehetőség, korábban nem volt ilyen gyermek háziorvosi 
ügyelet. Természetesen egy kullancs csípéssel, egy torok-
fájással nem kell Érdre vinni a gyermeket, ellátják Buda-
keszin. Amennyiben bizonytalan, hogy az adott problémát 
hol látják el a leghatékonyabban, hívja a 1830-at!
A diszpécser kikérdezés után eldönti, hogy a budakeszi or-
vosi ügyeletet, az érdi gyermek ügyeletet, vagy szakellátást 

javasol (pl gyermek fül orr gégészet, gyermek trauma, se-
bészet, stb.) Az OMSZ orvosi ügyeletek átjárhatók egymás 
között, így nincs többé olyan, hogy valaki lakcím szerint 
nem oda tartozik, ezért továbbküldenék. Budakeszin hét-
köznap 16 órától másnap reggel 8-ig, valamint hétvégén és 
ünnepnapokon 0-24-ben mindig jelen lesz négy dolgozó.

• Egy orvos, aki ellátja a beérkező járóbetegeket.
• Egy nővér, aki segíti az orvos munkáját.
• Eg y mentőtiszt/or vos ak i k ijár házhoz azok hoz 

a betegekhez, akik nem tudnak bemenni az ügyeletre.
• Egy mentőtechnikus, aki kiviszi a címre a mentőtisztet/ 

orvost.
A munkaidő alatti ügyelet és a háziorvos zavartalan ren-
delése is megoldottá vált, mert Herceghalom Község Ön-
kormányzata Biatorbággyal közösen hétköznap 8-16 óra 
között önkormányzati finanszírozással ügyeletet kezdett 
működtetni, amelynek köszönhetően hétköznap 8-16 kö-
zött marad az eddig is megszokott sürgősségi betegellá-
tás helyszíne a herceghalomi lakosok számára. Elérhető-
ség a megszokott 23/310-125-ös telefonszámon. Súlyosabb 
estekben kocsit küldenek, egyébként a Biatorbágy, Mes-
ter utca 2. szám alatti szakorvosi rendelőben fogadják a 
betegeket.

Fejér éS peSt vármeGye cSAtLAKozáSávAL már teLjeS Az új üGyeLetI reNDSzer 
orSzáGoS háLózAtA Február 1-jétőL.

Hétköznapokon reggel 8-tól 16 óráig között sürgősségi 
betegellátás működik Biatorbágy és Herceghalom lakosai 
számára a megszokott 23/310-125-ös telefonszámon. 
Súlyosabb estekben kocsit küldenek, egyébként a 
Biatorbágy, Mester utca 2. szám alatti szakorvosi rendelőben 
fogadják a betegeket.

Hétköznapokon 16 és 22 óra között, valamint hétvégén és 
ünnepnapokon 8 és 14 óra között pedig a központi ügyeletet 
lehet hívni az 1830-as számon vagy befáradni a legközelebbi 
központi ügyeletre Budakeszi, Bicske vagy Érd városában. 
A fennmaradó időben az OMSZ biztosítja az ügyeletet, 
ugyancsak az 1830-as számon.

1830 

ÚJ ÜGYELETI SZOLGÁLAT 
ÉS SÜRGŐSSÉGI 

BETEGELLÁTÁS  
BIATORBÁGYON ÉS 

HERCEGHALMON

AZ EGYSÉGES ÜGYELETI HÍVÓSZÁM 2023-ban Budapest kivételével az egész országban megújul az ügyeleti rendszer. Ahol már az új rend műkö-
dik, a telefonálók az 1830-as szám hívásával egységes, betegközpontú ellátást érnek el. 

Másfél éves tesztelés után 2023. február 1-jén indult el élesben a megújult alapellátási ügyeleti rendszer, 
elsőként Hajdú-Bihar vármegyében, majd sorban az év további hónapjaiban, folyamatosan lépett be a töb-
bi vármegye, s az év végére – Budapest kivételével – az egész országban az új ügyeleti rend lett érvényes. 
A rendszert az Országos Mentőszolgálat működteti.

Az átalakítás eredményeképpen településtől, lakóhelytől függetlenül ugyanazt az ellátást kapják a betegek. 
A legfontosabb változás, hogy lényegesen egyszerűbb lett a segítségkérés. Gond esetén az 1830-as egysé-
ges hívószámot kell hívni, ahol a mentőszolgálat munkatársa javaslatot tesz a megoldásra vagy továbbirá-
nyítja a hívót a megfelelő helyre.

AZ ÚJ ALAPELLÁTÁSI ÜGYELETI RENDSZER MŰKÖDÉSE
Azokban a vármegyékben, ahol már az új rendszer működik, 16 és 8 óra között az 1830-as hívószámon a fel-
nőtt- és gyermekorvosi ügyelet érhető el. A hívószámon az adott vármegye mentésirányítása jelentkezik. 
A mentőszolgálat képzett munkatársa kikérdezi a telefonálót, és a kapott információ alapján telefonos ta-
náccsal segít, vagy jelzi, hogy a hívó állapota lehetővé teszi, hogy megvárhatja a legközelebbi rendelési 
időt. Ha az esetet súlyosnak ítéli meg, akkor ügyeletes ellátót küld a telefonálóért, sürgős esetben pedig 
mentőautót.
– Hétköznap 16 és 22 óra között, hétvégén, illetve ünnepnapokon 8 és 14 óra között a járásközpontokban 

KÖZPONTI ÜGYELETEK működnek, amelyek személyesen is felkereshetők.
– 22 és 8 óra között, illetve hétvégén, valamint ünnepnapokon 14 óra után a mentőszolgálat működtet sür-

gősségi ügyeletet a kijelölt telephelyeken.
A háziorvosi ellátás körébe tartozó panaszokkal, amelyek a rendelési időig nem várhatnak, személyesen is 
felkeresheti az ügyeletet. Az ügyeleti ellátásban háziorvosok, mentőtisztek és okleveles, kiterjesztett hatás-
körű ápolók (orvos felügyeletével) vesznek részt.

Az elmúlt év tapasztalatai alapján elmondható, hogy abban a 17 vármegyében, ahol átálltak az új alapellá-
tási ügyeleti rendszerre, a működés mindenhol zavartalan.

ÚJ ÜGYELETI SZOLGÁLAT ÉS SÜRGŐSSÉGI 
BETEGELLÁTÁS  

BIATORBÁGYON ÉS HERCEGHALMON
Hétköznapokon reggel 8-tól 16 óráig között sürgősségi betegellátás működik Biatorbágy és Herceghalom la-
kosai számára a megszokott 23/310-125-ös telefonszámon. Súlyosabb estekben kocsit küldenek, egyébként 
a Biatorbágy, Mester utca 2. szám alatti szakorvosi rendelőben fogadják a betegeket.

Hétköznapokon 16 és 22 óra között, valamint hétvégén és ünnepnapokon 8 és 14 óra között pedig a központi 
ügyeletet lehet hívni az 1830-as számon vagy befáradni a legközelebbi központi ügyeletre Budakeszi, Bicske 
vagy Érd városában. A fennmaradó időben az OMSZ biztosítja az ügyeletet, ugyancsak az 1830-as számon.

1830 – AZ EGYSÉGES ÜGYELETI HÍVÓSZÁM
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Panattoni lakossági fórum

Terveik szerint bérbeadásra szánt logisztikai fejlesztés 
történik majd Herceghalomban. Összeségében 75 ezer m2 
területen, amit fázisonként építenek fel. A területet 2021-
ben vásárolták meg. Az első koncepciót a helyi építési sza-
bályzatban szereplő előírások szerint hozták létre, de ezt 
már azóta elvetették az önkormányzattal folytatott né-
hány megbeszélés után. A három helyett csak két csarno-
kot építenének, amik elhelyezkedésben és méretben is vál-
toztak már. Minél távolabb próbálták helyezni és izolálni a 
községtől, ezért a harmadik épületet elhagyták a maradék 
kettőt pedig maximálisan eltolták az autópálya felé. Ennek 
köszönhetően a területnek a déli részén kialakításra kerül-
het egy 5 hektáros közpark erdősávval, amit felajánlottak 
az önkormányzat számára.
A beruházás érzékeny pontja a terület megközelítése, 
amely kapcsán számos lehetőséget vizsgáltak és arra ju-
tottak, hogy számukra a Tesco mellett és az Agrosystem 
Zrt. mögött húzódó út a megvalósítható és finanszírozha-
tó. Vagyis a logisztikai parkba érkező forgalom a Zsámbéki 
úton a Tesco mellett haladna el.
A lakossági észrevételek kapcsán elhangzott, hogy a víz-
használat nem megoldható a jelenlegi közművekről, ezért 
a cég plusz beruházásra készül: vagy saját kutat furat, vagy 
szintén saját költségén víztornyot építtet az ÉTV Kft. elő-
írásai szerint.
Az estleges problémás vízelvezetéssel kapcsolatban fel-
merülő kérdésre megjegyezték a tetőről és az aszfaltról 
megjelenő csapadékvíz külön olajfogón keresztül kerül 
majd késleltetésre, míg a tetőről érkező tiszta víz szintén 
késleltetve kerülne egy hatalmas szikkasztó árkon ke-
resztül majd a patakba. Mindez vízügyi létesítési enge-
délyhez kötött. Ezen felül a tiszta esővíz nagy részét saját 
felhasználásra a területen tervezik hasznosítani például 
locsolásra. 
A várható forgalmat firtató kérdésre azt a választ adták, 
hogy napi maximum 70 kamion teherforgalmat becsül-

nek. Hozzátették számításaik szerint csúcsidőben az ösz-
szes forgalom körülbelül 10 százaléka terhelné a falu köz-
lekedését, mert a logisztikai szektor forgalmának nagy 
része napközben bonyolódik.
A lehetséges bérlők tevékenységére rákérdező felvetés kap-
csán jelezték, hogy bármilyen cég csak a HÉSZ-ben előírt 
tevékenységet folytathat az adott területen és az önkor-
mányzat által kiadott működési engedély birtokában kezd-
heti el tevékenységét.
A fórumon megjelent lakosság jelentős része annak a fé-
lelmének adott hangot, hogy a tervezett megközelítést 
problémásnak érzi és nem tartja elfogadhatónak. Mind a 
Zsámbéki út első részének várható jelentős forgalomnö-
vekedése miatt, mind a közeli iskola, víztorony és egyéb 
régi épületek védelme kapcsán. De a forgalommal járó 
hanghatás növekedés is szóba került.
Szinte mindenki jelezte, hogy az autópálya mellett futó 
másik nyomvonal-változatot tartanák elfogadhatónak. A 
Panattoni képviselője a felvetéssel kapcsolatban kijelen-
tette, hogy annak az útnak a megépítése annyival hosz-
szabb, hogy több évet venne igénybe, illetve jóval többe ke-
rülne, amit nekik már nem áll módjukban jelenleg finan-
szírozni. De nem zárkózott el attól, hogy a későbbiekben 
megvalósulhat.
Szóba került még, hogy ha az önkormányzat a kamio-
nok behajtásának korlátozásával nehezítené a helyzetü-
ket akkor a település akár milliárdos kártérítési perre is 
számíthat.
Elmondták, hogy az autópályán lévő közeli benzinkúttól is 
tervezték megközelíteni a területet, de arra a nyomvonalra 
a hatóságok nem adnak engedélyt, ugyanis nem lehet to-
vábbi autópálya csomópontot létesíteni a bicskei és a her-
ceghalomi lehajtó között.

Sz.D.

A pANAttoNI mAGyArorSzáG KFt. jANuár 23-áN teLt házAS LAKoSSáGI Fórumot tArtott 
KemeNeS LáSzLó, A céG IGAzGAtójáNAK vezetéSe meLLett, AKI bemutAttA Az AmerIKAI 
hátterű IpArI INGAtLANFejLeSztő eLKépzeLéSeIt.

Fotó: Kristóf István
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civil fórum a Panattoni tervezett 
beruházásával kapcsolatban

A fórum elején Csizmadia Zsuzsa polgármester ismertet-
te, hogy az elmúlt időszakban az önkormányzat és a cég 
között milyen egyeztetések történtek és azok eddig milyen 
eredményt hoztak.
2022-ben a Panattoni az általa megvásárolt iparterü-
let kapcsán egy három raktárépületet magában fog-
laló logisztikai park koncepciótervét mutatott be az 
önkormányzatnak.
Ezen a terven a harmadik épület szinte rálógott a lakóte-
rületre. A park megközelítésére tervezett út a Kiserdő úttal 
szemben húzódott volna. Ekkor az önkormányzat rögtön 
jelezte, hogy mereven elzárkózik attól, hogy a Zsámbéki 
úton közelítsék majd meg a területet, így ezt a koncepci-
ót nem tudja elfogadni. Ezért több elképzelés is született a 
probléma megoldására. Az önkormányzat például próbálta 
elérni, hogy az autópálya melletti benzinkútról, közvetle-

nül az autópályáról közelítsék meg az tervezett logiszti-
kai parkot. Ezt azonban a Nemzeti Infrastruktúra Fejlesztő 
Zrt. nem engedélyezte az autópályákra vonatkozó országos 
szabályok miatt.
Majd az autópálya három sávosra bővítését tervező cé-
get (Unitef Zrt.) felkérte az önkormányzat egy alternatív 
nyomvonal kijelölésére. Ők egy olyan koncepciót fogal-
maztak meg, amelyben a Tesco Logisztikai Központ terü-
letének délkeleti határán egy szervízút épülne az autópálya 
100 m védősávjában.
Ez a változat azonban sokkal hosszabb és költségesebb, a 
megvalósítására pedig nem lehet kötelezni a Panattonit, 
illetve az önkormányzat sem tudja finanszírozni.
Mindezen tárgyalásokkal párhuzamosan Csizmadia Zsu-
zsa 2022-ben felvetette egy esetleges telekcsere lehetősé-
gét távolabbi területekkel, hiszen szerinte Herceghalom 

A pANAt toNI bejeLeNtéSe utáN A herceGhALomI LAKoSSáG cIvIL Fórumot 
KezDeméNyezett A beruházáSSAL KApcSoLAtoS véLeméNyeK meGvItAtáSárA jANuár 
29-ére, AmeLyNeK A KeK ADott otthoNt.

A teLeKcSeréveL érINtett terüLet 
KoNcepcIótervéNeK réSzLete
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számára a tökéletes megoldás ez lenne mind a mai napig. 
Az önkormányzat vezetése két éve próbálja elérni, hogy ez 
a lehetőség megvalósulhasson, sajnos mindeddig hiába. A 
telekcserét megnehezíti, hogy Herceghalom Község Ön-
kormányzatának nincs tulajdonában ilyen nagy ingatlan. 
Először a Páty felé vezető magánút melletti, szintén ipa-
ri terület jött szóba, ami a Panattoninak meg is felelt vol-
na, de a tulajdonos Mile Kft. nem járult hozzá az ügylethez.
Ezt követően találtak egy állami területet az autópálya 
Zsámbék felőli oldalán, amely alkalmasnak tűnt erre a cél-
ra és a Panattoni is elfogadná, de jelenleg szántó és haszon-
bérlője van 2051-ig. Az állam partner lenne a telekcseré-
ben, de a bérlő Agrosystem Zrt. - mivel nem automatikusan 
kapná meg az elcserélt terület haszonbérletét, hanem pá-
lyáznia kellene rá -, kockázatosnak tartja az ügyletet. Nem 
látja biztosítottnak, hogy a jogot újra megkapja ezért meg-
akadtak a tárgyalások.
Közben látva az önkormányzat aggodalmát az első verzi-
ót a Panattoni szerencsére elvetette és 2023 júliusában a 
képviselő-testületnek egy új koncepciót mutatott be zárt 
ülés keretében, amely megegyezik az általuk legutóbb a 
lakossági fórumon felvázolt jelenlegi változattal. Eszerint 
az utat már nem a Kiserdő úttal szemben akarják meg-
nyitni és a beruházás „feljebb” lesz. A három helyett már 
két csarnokban gondolkodnak, távolabb a lakóterülettől. 
a 440/5 hrsz. telek alsó részét átadják az önkormányzat-
nak, így egy nagyobb kiterjedésű ligetes, zöld sáv választja 
el a raktárbázist a lakóterülettől. Ugyanakkor a logisztikai 

park megközelítése még itt is problémás az önkormányzat 
és láthatóan a lakosság szerint is. Itt tart jelenleg az ügy.
Csizmadia Zsuzsa megjegyezte, hogy a hatalmas beépí-
tett terület csapadékvíz megfelelő vízelvezetését sem látja 
egyelőre megnyugtató módon megoldottnak, illetve azt is 
megjegyezte, hogy magánemberként a saját házuk a legin-
kább érintett ingatlanok között van.

„Mindezek ellenére sajnos azt ki kell jelenteni, hogy a 2005-
ben elfogadott Helyi Építési Szabályzat (HÉSZ) szerint a 
GKSZ 1-es besorolású területen 76 ezer m2 logisztikai park 
létesítése jogilag lehetséges” - tette hozzá.

A	helyzet	bemutatását	követően	az	összegyűjtött	kér-
désekre válaszolt az önkormányzat. Többeket érdekelt, 
hogy milyen tevékenység folytatható a megvalósuló be-
ruházás területén? 
Olyan tevékenység, amely nincs hatással a környezetére, 
azaz a telekhatáron kívül nem okoz zajt. Szennyező tevé-
kenység (füst, por, illetve egyéb veszélyes anyagot képző) 
nem folytatható telken belül sem. 
Vállalkozások, raktárak, szerelőüzemek, logisztika, építő-
ipari telephelyek, a hozzájuk tartozó irodák lehetnek a te-
rületen. Tehát, ami szennyezést okoz (pl. vakolatgyár, ak-
kumulátorgyár) az nem helyezhető el a logisztikai parkban.

Kérdésként fogalmazódott meg továbbá, hogy mi a célja 
az önkormányzatnak a Panattoni tervezetével kapcso-
latban? A beruházás teljes megakadályozása, vagy át-
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helyezése az M1 autópálya másik oldalára? Vagy a külön 
úton	(pl.	sárga	nyomvonallal	jelzett)	történő	megköze-
lítés elérése?
2005-ben az akkori képviselő-testület rendelkezett a 440/5 
hrsz. terület funkciójáról. A mai vezetésnek hiába van más 
elképzelése az adott terület beépíthetőségét és funkcióját 
illetően, sajnos nincs mozgástere a korábbi rendelkezésen, 
a terület HÉSZ-ben lefektetett paraméterein módosítani, 
változtatni. 
2022. januárjától azért tárgyalunk folyamatosan, hogy 
olyan megoldás szülessen, ami elfogadható nekünk her-
ceghalomiaknak, de az önkormányzatot nem perelik be 
és nem kell többmilliárdos kártérítést fizetnie, ugyan-
akkor a Panattoninak is megfelelő. Polgármester asszony 
azért küzdött, mert a telekcserében látta, látja a megoldást. 
Sajnos nyárra a tárgyalások a telekcserével kapcsolatosan 
vakvágányra futottak. A hétfői lakossági fórumon úgy tűnt, 
hogy van remény.

Felvetődött	még,	hogy	készült-e	bárminemű	statikai	
vizsgálat a víztorony állaga és biztonsága érdekében a 
növekvő	forgalom	tekintetében? 
A víztoronyról rendszeresen készül statikai felmérés, leg-
utóbb 2020. februárjában, azonban a dőlésvizsgálaton kívül 
csak annyi szerepel benne, hogy „Jelen állapotában a to-
rony állékonysága állandó és esetleges (pl. meteoroló giai) 

terhelések esetén megfelelő. Egy lehetséges rendkívüli ter-
helés esetén (pl. földrengés) a torony leomolhat. Ebben az 
esetben az iskola épülete veszélyben van… Jelenlegi állapot 
jelentős megváltozása esetén a torony elbontása szüksé-
gessé vállhat”.

Többen	érdeklődtek,	hogy	az	Önkormányzatnak	bármi-
lyen	előre	látható	feladata,	kötelezettsége	a	beruházás-
hoz kapcsolódóan? 
Az építési engedélyt a Pest Vármegyei Kormányhivatal adja 
ki, ehhez kapcsolódóan az önkormányzatnak a csapadék-
víz-befogadói nyilatkozatot, Helyi Építési Szabályzatnak 
való megfelelést, és közútkezelői hozzájárulást kell kiad-
ni az építéshez, esetleg tulajdonosi hozzájárulást abban az 
esetben, ha önkormányzati területet vesznek igénybe akár 
építési vagy bármilyen más célból.

Kérdésként felmerült még, hogy az Önkormányzat ko-
rábban nyilatkozott, esetleg tett-e utalást arra, hogy a 
telephely	megközelíthetősége	érdekében	úthálózat	léte-
síthető,	vagy	engedélyezi	az	úthálózat	bővítését?
Ilyen utalást nem tett, de a Helyi Építési Szabályzatban a 
terület megközelítését szolgáló út létesítésének a lehető-
sége fennáll 2005 óta (szabályozási vonal), az út megvaló-
sításának időbeli korlátja nincs.
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visszaemlékezés és új időszámítás

Toma Krisztina vezetése alatt 2024-től már Herceghalomi 
Sándor Móric Községi Könyvtár, Egyházi és Közösségi Ház 
néven működik tovább a település közösségi életének e két 
legfontosabb kulturális tere. Mindezek apropóján a Magyar 
Kultúra Napján fotókiállítással egybekötött visszaemléke-
zéssel és zenés műsorral ünnepelt az immár új intézmény. 
Közreműködött a Labdarózsa kórus és Keresztes Nagy Ár-
pád énekmondó, aki többek között a névadó Sándor Móric 
gróf egyik korabeli versét kobozon megzenésítve adta elő.
Az ünnepségre meghívott Endreffy Géza evangélikus lel-
kész rámutatott: egy könyvtár vezetése, létrehozása, fenn-
tartása is hasonló feladat, mint akár egy templomot mű-
ködtetni. - Ha ebbe képletesen „nem hal bele” és nem vég-
zi hivatásként, aki csinálja, akkor mi lesz a következő ge-
nerációval? – tette fel a kérdést a lelkész, aki megjegyezte: 
fontos, hogy megmaradjon a könyvek szeretete ismerete a 
gyermekek, fiatalok számára és legyen egy nyugodt hely, 
egy intézmény, ahol ezt megélhetik. „A könyvek hordoz-
zák a kultúrát és mindent, amik vagyunk, ha pedig ezt el-
veszítjük elveszik az identitásunk egy része” – figyelmez-
tetett Endreffy Géza, majd megáldotta a kenyeret, amit a 
szeretetvendégség keretében az ünnepség végén megkós-
tolhattak a megjelent érdeklődők.
Csizmadia Zsuzsa polgármester, aki 2006-tól képviselő-
ként is végig követhette a könyvtár létrejöttét majd belső-
építészként társadalmi munkában vállalta, végezte el Kiss 
Márta Máriával annak tervezését ünnepi köszöntőjében 
felidézte azt a heroikus küzdelmet, amit az 1990 utáni ön-
kormányzati vezetés végzett Herceghalom érdekében.

- A Magyar Kultúra napját ünnepeljük, de nekünk töb-
bet jelent ez a nap hiszen 22 éve jött létre a KEK és 15 éve 

a könyvtár, amit most összeolvadt. 22 évvel ezelőtt mér-
földkőhöz érkezett Herceghalom, az akkor 8 éves önálló 
település, hiszen létrejött a Kulturális és Egyházi Központ, 
majd 2009-ben, 15 éve pedig megépült a Könyvtár – sorol-
ta a polgármester.
A KEK-ről szólva megjegyezte: itt az országban egyedül-
álló módon nem csak kulturális, hanem egyházi, szakrális 
térként is funkcionál, hiszen három egyház: a katolikus, a 
református és az evangélikus egyház is megtartja a misé-
it, istentiszteleteit. Szakrális tér és kulturális programok 
helyszíne, a település közösségének kulturális és művelő-
dési élettere. 

„Mi, utódok egyet tehetünk! Méltó módon, tisztelettel és mély 
alázattal az elődeink munkája iránt építjük tovább ebben a 
szellemiségben a település jövőjét, illetve a megkezdett útról 
nem letérve a létrehozott bázist nem elherdálva, építkezünk 
tovább” – zárta gondolatait Csizmadia Zsuzsa.

A mAGyAr KuLtúrA NApjA IDéN herceGhALombAN A 22 éveS KeK éS A 15 éveS KöNyvtár 
eGy INtézméNNyé váLáSáróL SzóLt, FeLIDézve A KezDeteKet éS emLéKezve Az eLmúLt 
éveKrőL.
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herceghalom múltjából és jelenéből – 
egy képen keresztül

A település épületei közül az impozáns víztorony és a nem-
rég felújított kápolna, valamint a Gesztenyés út harmoni-
kus, tudatosan tervezett/átépített intézményei egyaránt 
figyelemre méltóak.
Hosszabb ideig gondolkodtunk lányommal, Berkó Regi-
nával, hogyan jeleníthető meg együtt Herceghalom múltja 
és jelene. Így került a képre – a családtagok és az épületek 
mellé - még Thallóczy Lajos portréja, és az elmaradhatat-
lan gesztenyefák. A Lánchíd kifejezetten Sándor Mórichoz 
köthető, hiszen vagyona felét felajánlotta a Lánchíd meg-
építésének elősegítéséhez, sőt ő járta ki az engedélyezését 
a pesti tanácsnál.
Lányom rajztanár és grafikus, az interneten elérhető ké-
pekről rajzolta meg Sándor Móric, Richard von Metternich, 
Paulina és Klementin illetve Thallóczy Lajos alakját, fény-
képekről az épületeket. 
Az idei Magyar Kultúra Napján láthatták először a könyv-
tárba látogatók a 2,4 X 1,5 méteres faliképet. Bízom benne, 
hogy sokaknak sikerült örömöt okoznunk. 

Toma Krisztina intézményvezető

Könyvtári hírek
A Herceghalomi Sándor Móric Községi Könyvtár, 

Egyházi és Közösségi Ház pályázott a Csoóri Sán-

dor Alaphoz, így a hagyományokkal és népművé-

szettel foglalkozó Lipinka Társulat, illetve a Fejér 

Simon vezette Hangszervándor is szerepel majd 

az óvodában, az iskolában, valamint tavasszal a 

könyvtárban.

2023-hoz hasonlóan folytatódnak a Kézműves 

szombatok, március 2-án papírszövéses techniká-

val készítünk tavaszi díszt.

rövIDebb IDeIG tárLAtvezető voLtAm A bAjNAI SáNDor-metterNIch KAStéLybAN. 
ott ISmerKeDtem meG A SáNDor-cSALáD törtéNetéveL, éS vettem éSzre, hoGy 
herceGhALom mAjorSáGAI eNNeK A cSALáDNAK A tAGjAIróL KAptáK NevüKet.
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hAmI: képzőművészeti kiállítás

– A képzőművészetben azt szeretem, hogy megállítja a gye-
rekeket ebben a rohanó világban. A kiállított alkotásoknál 
is ezt a megállást lehet megtapasztalni, amikor a diákok 
egy dologra koncentrálnak és létrehoznak egy fantasztikus 
rajzot, festményt, vagy tűzzománcot – jelentette ki beve-
zetőjében Nagy Lajos, kreatív művészeti igazgatóhelyettes.
A megnyitón négy negyedikes tanuló előadásában el-
hangzott Kállay Sándor Rajzoltam neked egy házat című 
verse, majd a képzőművészeti tanszak tanárai számoltak 
be röviden a gyerekek fél éves munkájáról. A megnyitó ré-
szeként Westermann Zénó dobolt, illetve Kapócs Borbála 
fuvolán játszott, akit Metykó Viktória tanárnő kísért.
Horváthné Gacsályi Marianna igazgató köszöntőjében 
megjegyezte, hogy fantasztikus remekművek készültek, 
melyek egész évben csodálatos hátteret biztosítanak ren-
dezvényeik számára. - Kiemelném a 120 éves Jubileumi 
rendezvénysorozatra készített iskolánkat reprodukáló 

háttérdekorációt – tette hozzá, majd felhívta a figyelmet 
az alkotások egyediségére, sokszínűségére.

„Amikor végigsétálok iskolánk folyosóin mindig büszkeséggel 
és csodálattal nézem, hogy milyen fantasztikus remekmű-
vek keletkeznek. A legfontosabb, hogy művészetis diákjaink 
örömforrást találnak az alkotásban, élményt ad nekik azok 
elkészítése, és a produktum, mellyel büszkélkedhetnek ma-
gáért beszél” – összegzett Horváthné Gacsályi Marianna, 
aki megköszönte a képzőművészeti tanszak pedagógusa-
inak, a nagyszerű munkát, törődést, gondoskodást, ne-
velést és tanítást. „Ezt a varázslatot, mely méltó a Magyar 
Kultúra Napjának megnyitására.” – Gratulálok valamennyi 
alkotónak, tehetségpalántának és kívánok sok sikert, még 
több gyönyörű alkotást, illetve kitartást a további mun-
kásságukhoz. Hagyd, hogy téged is felfaljon a művészet – 
zárta gondolatait az igazgató asszony.

SZ.D.

A mAGyAr KuLtúrA NApjA ALKALmábóL A herceGhALmI ALApFoKú művéSzetI ISKoLA 
KépzőművéSzetI tANSzAKA FéLévI KIáLLítáSt reNDezett Az áLtALáNoS ISKoLA 
AuLájábAN.

Fotók: Kristóf István
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Kigyulladt trafó

Mire a tűzoltók a helyszínre érkeztek a kapcsolószekrény 
már teljes egészében égett. A feszültségmentesítést kö-
vetően a törökbálinti hivatásos és a bicskei önkormány-
zati tűzoltók eloltották a lángokat, majd átvizsgálták a 
trafót és a környezetét. Az oltás és a végleges javítás ide-
je alatt kettőszáztizenöt fogyasztói helyen szünetelt az 
áramszolgáltatás.
Így szombaton éjszaka és a vasárnap nagy részében szá-
mos ingatlanon nem volt áram. Az önkormányzat a hidegre 
való tekintettel megnyitotta az iskola tornacsarnokát, ahol 
lehetőség volt melegedni, telefont tölteni, vizet forralni. 
Vasárnap estére ideiglenesen generátorokkal oldották meg 
a szakemberek az áramellátást az érintett területen.

Majd azért, hogy a későbbiekben ez a probléma ne fordul-
hasson újra elő, az áramszolgáltató egy tehermentesítő 
kábelt helyezett el a talajban a Thallóczy Lajos u. – Patak 
u. sarkától a Móriczi u. – Rövid u. sarkáig, ezzel két, már 
meglévő trafót összekötve. Ez az összeköttetés biztosítja 
a jövőben, hogy a sajnálatos tűzeset és az ezzel járó, la-
kosságot érintő kellemetlenségek ne ismétlődjenek meg.

„Köszönetem fejezem ki az áramszolgáltatónak, hogy a 
probléma elhárítására gyors és szakszerű megoldást alkal-
maztak” – írta közösségi oldalán Csizmadia Zsuzsa.

SZ.D.

mINt mINDeNKI SzámárA ISmereteS, 2024. jANuár 20-áN Az eStI óráKbAN eGy eLmű-S 
trANSzFormátor A túLterheLéS KövetKeztébeN KIGyuLLADt, mAjD teLjeSeN LeéGett 
A SáNDor mórIc téreN, íGy SzámoS INGAtLAN árAm NéLKüL mArADt.
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gratulálunk Bulcsú!

A 17 éves Révész Bulcsú 5-3-ra legyőzte a kínai Kong Csen-
csit az albániai junior snooker-világbajnokságon, ezzel a 
sportág történetének első magyar korosztályos világ-
bajnoka lett. Ráadásul a fiatal sportoló ezzel a sikerrel a 
következő két szezonra Tour-kártyát nyert, azaz a profi 
snookermezőny tagjává válik.
A vb-döntőig vezető úton Révész Bulcsú nyolcból nyolc 
meccset nyert meg 28-5-ös frémaránnyal, majd a finá-
léban egyetlen pillanatig sem volt hátrányban. A negye-
dik frémben Révész egy 130-as bréket is lökött, és végül 
3-3 után az utolsó két frémet szorosan megnyerve lezár-
ta a junior világbajnoki döntőt. A korábban már több kor-
osztályos vb-érmet is nyert Révész tavaly megnyerte az 

U18-as Európa-bajnokságot, most pedig a juniorok között 
ért fel a világ tetejére. A vb-címnek köszönhetően a közel-
jövőben szinte bizonyos, hogy további profi versenyeken 
láthatjuk majd Révész Bulcsút a képernyőn.

„Hálásan köszönöm a lehetőséget támogatóimnak. Nélkü-
lük nem juthattam volna ki Angliába edzeni és nem juthat-
tam volna el a költséges versenyekre sem. Köszönöm szé-
pen az eddigi támogatást és bízom abban, hogy tovább-
ra is mellettem állnak majd” – írta közösségi oldalán a 
Herceghalom Község Önkormányzata által is támogatott 
versenyző.

(Forrás: eurosport.hu)

törtéNeLmI mAGyAr SIKert ért eL A herceGALomI révéSz buLcSú, AKI juNIor 
KoroSztáLyoS SNooKer vILáGbAjNoK Lett éS proFIvá váLt.

tömegközlekedés – nyert az agglomeráció
Az	építési	és	közlekedési	miniszter	és	a	főpolgármester	
egy átfogó megállapodást kötött a budapesti és az agg-
lomerációs közösségi közlekedés viszonyának rende-
zéséről	január	végén.

Az egyezség értelmében a Pest vármegyére váltott havi 
bérletet, illetve a havi országbérletet 2024. március 
1-től	a	BKK	járatain	is	elfogadják.	A	technikai	részlete-
ket a minisztérium és az önkormányzat a közlekedési 
vállalatok bevonásával dolgozza ki úgy, hogy az 2024. 
március 1-jén hatályba léphessen.

Lázár János megjegyezte: az új tarifarendszerrel nyer-
nek	 a	 vidékről	 ingázók,	 mert	 országbérlettel	 is	 lehet	
majd utazni a BKV-n. Az agglomerációból ingázók, mert 
75	 ezer	 felnőttnek	 mintegy	 10.000,-	 forinttal,	 85	 ezer	
nagydiáknak pedig mintegy 3.500,- forinttal kerül majd 
kevesebbe a közlekedés havonta. Az agglomerációban 
élő	kisdiákok	pedig	azért	nyernek,	mert	14	éves	kor	alatt	
teljesen ingyenessé válik a közlekedésük, továbbá 200 
ezer budapesti nagydiák pedig azért, mert 3.450,- forint 
helyett ezentúl 945,- forintért utazhatnak havonta – 
sorolta a miniszter.
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évzáró foci két fordulóban

Az elmúlt évekhez képest csak a hőmérséklet volt kissé 
alacsonyabb, de a szokásos jókedvvel gyülekeztek labda-
rúgóink a pálya mellett. A gyorsabbak, akik már otthon 
szerelésbe öltöztek, hamar melegíteni kezdtek, míg a las-
sabban alkalmazkodók az öltözőben készülődtek és gyűj-
töttek erőt a pályára lépéshez. A déli 12-ig - melyet a kö-
zeli templom harangja jelez - tartó játékba ki-ki erőnléte 
szerint tud ki- és becsatlakozni. A pályán lévők döntik el, 
hogy a frissen érkező melyik csapatba állhatnak.
A minden évben népszerű program idén is rendkívül sok 
focizni vágyót vonzott a pályára. Mind a két alkalom-
mal 30 fölötti volt a létszám és szép számú néző is követ-
te a pályán zajló eseményeket. Az eredmény ilyenkor nem 
számít, a végén úgyis a rendező „Öregfiúk” győznek (leg-
alábbis otthon így mesélünk róla).
A két alkalom remek lehetőséget biztosít arra, hogy a már 
nem aktív sportolók is rövidebb – hosszabb időre pályá-
ra lépjenek, leporolva szögre akasztott csukájukat. A szü-
netekben pedig közösen tudjuk feleleveníteni a múltban 

elért sportsikereket, vagy az egyesület emlékezetesebb 
eseményeit.
Sport közben remek érzés látni, hogy az egyesület fiata-
labb korosztályai hogyan fejlődnek évről évre és válnak 
egyre képzettebb labdarúgókká. Vannak gyerekek, akik 7 
éves koruk óta minden évben eljönnek ezekre az alkal-
makra, köztük olyanok is, akik már nem a helyi sportéle-
tet erősítik.
Köszönöm mindenkinek, aki eljött sportolni vagy szur-
kolni, hogy újra együtt zárhattuk az évet!
A Herceghalom és Szabadidő Sportegyesület tagjai év köz-
ben is rendszeresen járnak a pályára játszani, létszámtól 
függően a helyszínen eldöntve, hogy a műfüves vagy a na-
gyobb füves pályát választják. 

Az	edzések	időpontja:	szerda	és	péntek	18:00-20:00-ig.
Szívesen látunk mindenkit, aki szeretne focizni akár 
alkalmanként, akár rendszeresen!

Somogyi Kálmán, „Öregfiúk” szakosztály

évtIzeDeS hAGyomáNyA vAN herceGhALombAN, hoGy KArácSoNy eLSő NApjáN 
éS SzILveSzterKor 9 órAKor tALáLKozNAK A LAbDArúGáS KeDveLőI A SportpáLyA 
öLtözőjéNéL, hoGy beLeKezDjeNeK eGy 3 óráS évzáró játéKbA. Nem voLt ez máSKépp 
2023-bAN Sem.
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Kedves Támogatóink! 

30 éve töretlenül tevékenykedünk a 
herceghalmi gyermekekért.  

Rendkívül hálásak vagyunk minden kedves felajánlónknak, örömmel tölt 
el minket, hogy támogatják munkánkat és segítik, hogy az alapítvány 

céljait megvalósítsuk. 

 SZJA civil 1% felajánlások: 

2012. év:     735.000 Ft 

2013. év:  1.072.000 Ft 

2014. év:  1.014.000 Ft 

2015. év:  1.358.798 Ft 

2016. év:  1.614.183 Ft 

2017. év:  1.501.944 Ft 

2018. év:  1.694.166 Ft  

2019. év:  1.757.767 Ft  

2020. év:  1.590.128 Ft 
 

HERCEGHALOM GYERMEKEIÉRT KÖZHASZNÚ ALAPÍTVÁNY 
Adószámunk: 19186429-1-13 

 

Bankszámlaszámunk: 11742173-20011868 
Email: herceggyerek@gmail.com 

Weboldal: https://alapitvany.herceghalom.hu/ 
 

Kérjük, alapítványunk sikeres munkájához az idei rendelkezési 
évben is járuljon hozzá adója 1%-ának felajánlásával, segítse 

ezzel törekvéseinket, céljaink megvalósítását! 

A támogatást az idei tanévben is a településen élő 
gyermekekre, fiatalokra fordítjuk.  

 

SZJA civil 1% felajánlások:
2012. év: 735.000 Ft
2013. év: 1.072.000 Ft
2014. év: 1.014.000 Ft
2015. év: 1.358.798 Ft
2016. év: 1.614.183 Ft
2017. év: 1.501.944 Ft
2018. év: 1.694.166 Ft 
2019. év: 1.757.767 Ft 
2020. év: 1.590.128 Ft
2021. év: 2.207.121 Ft
2022. év: 2.747.168 Ft

Kérjük,	alapítványunk	sikeres	munkájához	a	következő	rendelkezési	évben	is	
járuljon hozzá adója 1%-ának felajánlásával, segítse ezzel céljaink 

megvalósítását!
A támogatást az idei tanévben is a településen élő gyermekekre,

fiatalokra fordítjuk.

HERCEGHALOM GYERMEKEIÉRT KÖZHASZNÚ ALAPÍTVÁNY
Adószámunk:	19186429-1-13

Bankszámlaszámunk: 11742173-20011868
E-mail: herceggyerek@gmail.com   •   Weboldal: https://alapitvany.herceghalom.hu/

2051 Biatorbágy, Vasút u.7.Hétfőtől, péntekig 8.00-20.00 Tel.:06/23-310-455; 06/20-584-47-75

www.fogart.hu

2023-asárakon
A tájékoztatás nem teljes körű,
részletes tájékoztatásért keresse fel rendelőnket.
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